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Beste lezers,  
 
Er breken drukke tijden aan voor onze vereniging. Hierbij doelen wij voornamelijk op de verhuizing 
uit De Wetering. Een huzarenstuk dat voor het einde van het jaar klaar moet zijn. Het is een 
enorme puzzel om alles geregeld te krijgen. In samenspraak met de gemeente wordt gekeken naar 
de meest geschikte ruimtes voor de diverse groepen en opslagmogelijkheden voor instrumenten, 
slagwerk, inventaris, archieven en muziek. Het grote harmonieorkest gaat nog een keer 
“proefrepeteren” in Zidewinde Sprang Capelle, waarna de knoop voor het orkest definitief wordt 
doorgehakt. 
De bedoeling is dat we voor het einde van het jaar nog een keer gezamenlijk optreden voor de 
Loonse gemeenschap in de vorm van een “Uitzwaaiconcert”. 
Vooraf heeft het harmonieorkest onder andere nog een belangrijk concert in de Concertzaal 
Tilburg. Dit betreft het zogenaamde Filmproject Symphonic Cinema. Lees hierover meer in dit 
Klankbord. 
De Orkestcommissie is tussentijds bij elkaar geweest en hiervan treft u een verslag aan in dit 
Klankbord. 
Natuurlijk ontbreken ook onze vaste schrijvers niet en wij hopen hiermee weer een interessant 
Klankbord te hebben samengesteld. 
 
 Veel leesplezier. 
 
De redactie 
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Van de Voorzitter 
 

Voor Koninklijke Sophia’s Vereeniging breken belangrijke weken aan. Weken, waarin definitief 

duidelijk moet worden waar in de komende anderhalf à twee jaren SOL, SPE en het grote orkest 

zullen gaan repeteren en ook waar alle slagwerk en archiefspullen zullen kunnen worden 

ondergebracht. Het oude Inverte-gedeelte moet al rond de herfstvakantie worden ontruimd, de rest 

van de Wetering voor het eind van dit kalenderjaar. Dit gaat heel veel inzet van ons allen vergen 

inclusief improvisatievermogen en tact. Ik twijfel er niet aan dat we met  vereende krachten deze 

periode wel weer te boven zullen komen, maar vanzelf zal het niet gaan. Muzikaal hebben we ook de 

nodige uitdagingen met uiteraard als hoogtepunten het concert Symphonic Cinema op 5 november in 

de concertzaal in Tilburg (er zijn nog steeds kaartje te koop!), voorafgegaan door een concert in 

schouwburg De Kring in Roosendaal met Harmonie Oranje uit Wouw en het optreden van SOL op 4 

november met het opleidingsconcert van Udenhout in De Wetering.  
 

Om de geesten wat af te leiden, zal ik in deze aflevering wat aandacht geven aan twee andere zaken 

die niets te maken hebben met de aanstaande tijdelijke verhuizing maar wel verband houden met 

Sophia’s Vereeniging. 

Zo werd op maandag 2 oktober in het dagblad Trouw uitgebreid met drie pagina’s met foto’s aandacht 

besteed aan ons oud-lid Fons van Iersel (1950-2023) naar aanleiding van zijn overlijden op 27 

augustus 2023 in Tilburg. De zeer druk bezochte afscheidsceremonie met ruim 700 mensen 

waaronder veel muzikanten, vond plaats in 013-Poppodium in Tilburg, waarvan hij eind vorige eeuw 

aan de wieg stond. Fons was zeer actief in de wereld van de muziek, vooral als initiator, organisator 

en financiële man bij onder meer popfestival Bikse Fiste in Hilvarenbeek en bij concertpodia 

Noorderligt en 013 in Tilburg. Hij speelde ook een grote rol bij de oprichting van de Fontys  
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Rockacademie en is zelfs in Bosnië betrokken geweest bij een muziekinitiatief om verschillende 

bevolkingsgroepen bij elkaar te brengen. Fons was geboren en getogen in Loon op Zand. De liefde 

voor muziek had hij van zijn vader, Piet van Iersel (1912-1968), die een heel goede soloklarinettist, 

later tenorsaxofonist was bij Sophia’s Vereeniging, waarvan hij meer dan 40 jaar lid is geweest, en 

daarnaast ook nog muzieklessen gaf en enkele harmonieën in de omgeving dirigeerde. Volgens het 

onvolprezen jubileumboek van Sophia uit 2004 behaalde Piet op 31 oktober 1948 in Baarle-Nassau 

op een internationaal solistenconcours een eerste prijs met lof van de jury met 134 van de 140 te 

behalen punten. Piet werkte in schoenfabriek Neerlandia in Loon op Zand. Samen met zijn vrouw 

Marie, hadden ze een gezin van elf kinderen. Hun zoon Fons is ook lid geweest van Sophia. Hij heeft 

klarinet gespeeld in de toenmalige jeugdharmonie. Hij ruste in vrede. 

 
Een tweede opmerkelijk aan Sophia gerelateerd bericht is de promotie van Kristel Kalkers, 

klarinettiste bij het grote orkest, aan de Universiteit Leiden op een proefschrift getiteld ‘Fear of 

choking and fear of falling in middle and end stage patients with Huntington’s disease’. De 

verdediging van haar proefschrift vond al plaats op 30 maart van dit jaar, maar ik heb onlangs de kans 

gehad kennis te nemen van haar boek. Dat gaat over een onderzoek naar de angst voor verslikken en 

angst voor vallen bij patiënten met de ziekte van Huntington (een erfelijke hersenaandoening), en hun 

verzorgers. Kristel is psychologe en begon haar parttime onderzoek in 2014 als promovenda op de 

afdeling Neurologie van het Leids Universitair Medisch Centrum. Het is natuurlijk niet mijn 

vakgebied, maar ik heb erg veel bewondering voor haar werk en hoop dat ze zich nog lange tijd verder 

kan verdiepen in dit voor veel mensen en de wetenschap waardevolle onderzoek.      

 

Peter Essers 
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Van de bestuurstafel  
 

Inmiddels is het alweer oktober en de sluitingsdatum van de Wetering komt in zicht. Per 1 januari 
2024 moeten alle orkesten, muzieklessen en het inventaris van Sophia elders gehuisvest zijn. 
Bernadette is momenteel druk bezig met het onderbrengen van SOL, SPE en de muzieklessen. Dit 
doet zij samen met de gemeente, maar het is een enorme puzzel. Ook andere verenigingen 
moeten natuurlijk ergens een onderkomen vinden.  
 

Het harmonieorkest gaat op maandag 23 oktober nogmaals ‘proef’repeteren in de Zidewinde in 
Sprang Capelle. Het bestuur zal daarna samen met de beheerder de mogelijkheden bij de Zidewinde 
inventariseren.  
 

Even was er nog hoop dat in januari 2024 het Nieuwjaarsconcert nog in de sporthal van de Wetering 
kon plaatsvinden, maar inmiddels is duidelijk dat dat niet meer gaat lukken. Een alternatief 
afsluitend concert op 22 december 2023 bleek na inventarisatie niet haalbaar. Zodoende is besloten 
om op maandag 18 december 2023 een feestelijke repetitie te organiseren waarvoor publiek wordt 
uitgenodigd. De concrete invulling daarvan is nog niet bekend, dus daarover later meer. 
 

Uiteraard wil ik u nog attenderen op de komende concerten: 
Op zondag 29 oktober 2023 om 10.30 uur verzorgt het harmonieorkest samen met Harmonie Oranje 
uit Wouw een concert in De Kring in Roosendaal. 
Op zaterdag 4 november 2023 om 19.30 uur verzorgt SOL samen met MVC Udenhout een concert 
in de Wetering. 
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Op zondag 5 november 2023 om 14.30 uur verzorgt het harmonieorkest een concert in de 
Concertzaal Tilburg.  
 

Bij het laatsgenoemde concert worden het Dodeneiland van Rachmaninov en de Vuurvogel van 
Strawinsky ten gehore gebracht. Bij deze muziek worden prachtige films vertoond. De genoemde 
klassieke werken worden afgewisseld met (lichtere) filmmuziek. Kaarten zijn verkrijgbaar via de 
Concertzaal Tilburg. 
 

Tot zover weer een aantal punten van de bestuurstafel. Mocht u vragen of opmerkingen hebben  
dan kunt u altijd terecht bij een van onze bestuursleden. 
 

Marije Reitsma  

 
* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *  

 
10-jarige bestaan van de Stichting het Witte Kasteel. 
 

Via onderstaande link is de TV-rapportage van het 10-jarige bestaan van de Stichting het Witte 
Kasteel te bekijken. 
 

https://www.youtube.com/watch?v=MtgeOzbCB0E 
 
* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *  

 

https://www.youtube.com/watch?v=MtgeOzbCB0E
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Uit de orkestcommissie. 
 

Op maandag 9 oktober jl. heeft de orkestcommissie tussentijds vergaderd. 
De volgende onderwerpen zijn aan de orde geweest. 
 

Mededelingen: 
Deze tussentijdse OC vergadering was bijeengeroepen om de mogelijkheid te onderzoeken om nog een 
laatste concert te organiseren in De Wetering voor het Loonse publiek alvorens deze wordt verbouwd. 
De voorzitter deelt mede dat de besprekingen met Zidewinde nagenoeg rond zijn.  
 

23 oktober: Op deze maandagavond gaan we voor de tweede keer de zaal van Zidewinde in Sprang Capelle 
uitproberen, waarna een definitief besluit zal worden genomen om daar de komende paar jaren te gaan 
repeteren. 
 

18 december: “Uitzwaaiconcert” in De Wetering. 
Omdat een Kerstconcert op 22 december niet door kan gaan vanwege teveel absenten en een andere datum 
onmogelijk was, werd gediscussieerd over een alternatief. 
Cecile kwam op het briljante idee om dan op de repetitieavond 18 december een “Uitzwaaiconcert” te 
organiseren, deels concert, deels repetitie, nog nader in te vullen. Wel informeren of de sporthal vrij is. 
Ook SOL kan hierbij worden betrokken. 
 

Rondvraag: 
Geen.   
 

Tot zover het verslag van de vergadering. Suggesties zijn altijd welke bij alle leden van de Orkestcommissie. 
Piet van den Nieuwenhuizen, Orkestcommissie. 
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Concert met Harmonie Oranje uit Wouw in Schouwburg De Kring in Roosendaal 
Zondag 29 oktober Aanvang 10.30 uur  
 

Programma Sophia 

• Kings Row Fanfare Erich W Korngold 

• Paris Sketches Martin Ellerby 

• De Vuurvogel Igor Stravinsky 
 

      * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * 

 

Programma Symphonic Cinema zondag 5 november Concertzaal Tilburg 14.30 uur 

• Kings Row Fanfare  Erich W Korngold 

• Paris Sketches   Martin Ellerby 

• Jurassic Park   John Williams 

• Isle of the Dead  Sergej Rachmaninov  
 

              Pauze              

• Otto e Mezzo   Nino Rota 

• At World’s End  Hans  Zimmer   

• Firebird Suite   Igor Stravinsky 
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Een impressie van het concert van Sophia ter gelegenheid van de viering van het 
10 jarig bestaan van de stichting “het Witte Kasteel” op zondag 17 september 
 

De stichting vierde haar 10 jarig bestaan met o.a. een concert van Sophia in de tuin van het kasteel, 
waar het orkest onder een sfeervol tentdoek was opgesteld, gevolgd door een optreden van onze 
Theo en Ed Sterk met hun Spectacles jazzband op 
de binnenplaats van het kasteel. 
Wat een prachtig visitekaartje heeft Sophia weer 
afgegeven !  
Na een wat grijze ochtend brak rond 15.00 uur het 
zonnetje door en konden de rond 200 Loonse 
mensen in de schitterende ambiance van de 
kasteeltuin naar het prachtige muziekprogramma 
luisteren. 
Ikzelf vond de locatie mooier dan wanneer we voor 
de binnenplaats van het kasteel zitten, maar ja, die 
mooie tent staat er natuurlijk niet permanent. 
Het programma werd door Peter op ludieke wijze 
aan elkaar gepraat, waarbij hij de lach van het publiek meerdere malen op zijn hand kreeg door o.a. 
zijn toelichting bij de filmmuziek, waarbij hij zijn openlijke waardering voor de vrouwelijke 
schoonheid van Sophia Loren en Claudia Cardinale niet onder stoelen of banken schoof. Ook zijn 
opmerkingen over de zangkunst van het orkest in het stuk van At Worlds End en de mogelijkheid om 
in de toekomst  
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een koor bij Sophia op te richten zorgde voor veel hilariteit in het publiek. 
Het publiek heeft ademloos zitten luisteren en mensen die ik gesproken heb na afloop waren 
allemaal vol lof over de programmakeuze en ik ben heel hoopvol voor het concert van 5 november 
a.s. want de filmmuziek heeft de nieuwsgierigheid van het Loonse publiek getriggerd. 
Na afloop van het concert kregen Peter en Bernadette nog een uitgebreid bedankje van de voorzitter 
van de stichting Witte Kasteel Francine Broos voor al het werk dat ze voor Sophia doen en werd het 
orkest bedankt voor het mooie concert, gevold door een welverdiend applaus. 
Daarna hebben we onder het genot van een drankje en hapje lekker in het zonnetje kunnen genieten 
van de gezellige klanken van de Spectacles JazzBand, 

Hoe goed kun je het hebben? 
 

Elly Broekhof 
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Mooi jubileumfeest Het Witte Kasteel 

Cultureel erfgoed brengt mensen samen 
bestuur 

Afgelopen zondag werd op Het Witte Kasteel in Loon 

op Zand het jubileum gevierd dat de Stichting Het 

Witte Kasteel 10 jaar geleden is opgericht. Nadat de 

toenmalig eigenaar familie De Pundert had besloten 

het Landgoed over te dragen ten behoeve van het 

algemeen nut kwam de Stichting. Het werd een 

mooie viering met veel muziek waarbij iedereen 

welkom was. 
 

Door Jack IJpelaar 

 

De genodigden voor het officiële gedeelte werden vanaf 13.30 uur welkom geheten op de 

binnenplaats onder de klanken van muziekvereniging Concordia. Voorzitter van de 

Stichting Francine Broos zei in haar toespraak dat een monument als Het Witte Kasteel van 

algemeen belang is. Vanwege zijn schoonheid, zijn cultuurhistorische, architectonische, 

archeologische, ecologische en landschappelijke waarden. 
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Toen we begonnen was er niets 

“Monumenten zijn dragers van het verleden die we koesteren om hun eigen betekenis en 

schoonheid. Ze bepalen in een belangrijk deel aan de uitstraling van onze woonplaatsen en 

zorgen voor een fijne leefomgeving. Cultureel erfgoed brengt mensen samen en is van grote 

waarde voor de samenleving. Maatschappelijk en sociaal.” Vervolgens gaf Francine  

aan hoe het landgoed door herbestemming en aanpassing in stand wordt gehouden.  

Daarbij gaf ze een terugblik in de geschiedenis van Het Witte Kasteel, dat eindigde met de 

overdracht van het Landgoed door de familie De Pundert aan de Stichting. Alle gebouwen 

hebben daarna een nieuwe functie gekregen en de tuinen zijn gerestaureerd. Het kasteel 

werd onder andere trouwlocatie, het Koetshuis café en het Neerhuis, Wagenhuis en Theehuis 

werden vakantiehuizen. Zij dragen alle drie bij aan het verdienmodel van de Stichting. 

Francine bedankte voor het vertrouwen in het bestuur van de diverse instanties, sponsors, 

vrienden en ondernemers. Ze richtte zich ook tot de vele vrijwilligers: “Toen we begonnen 

was er niets en kijk waar we nu staan. Ik ben heel trots op het team. Op de niet-aflatende 

inzet van de 60 erfgoedvrijwilligers uit het dorp. De inzet, loyaliteit en 

doorzettingsvermogen.” Daarbij benoemde ze nog maar eens wat er allemaal was gebeurd 

de afgelopen 10 jaar. En altijd met respect voor elkaar en een heel groot hart voor het 

Landgoed. Francine kondigde aan dat alles wat er de afgelopen 10 jaar is gebeurd en bereikt, 

wordt vastgelegd in een boek met veel foto’s. “Ik ben trots en vind het een eer om voorzitter 

te zijn van zo’n mooi project.” 
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Groen kasteel 

Burgemeester Hanne van Aart ging in haar toespraak ook terug in de geschiedenis van Het 

Witte Kasteel met de eigenaren die het Landgoed bewoonden, bestuurden en hoe ze het in 

hun bezit hadden gekregen. Via koop erfenis of leen. Het is een geschiedenis die teruggaat 

naar 1269 en die uiteindelijk uitkwam bij de familie Verheyen die het in de 19de eeuw in bezit 

kregen. Freulle Emily was de laatste bewoner. De familie De Pundert was de laatste eigenaar 

en die deed het Landgoed over aan de Stichting. “Het heette dan wel Het Witte Kasteel, 

maar toen jullie het in bezit kregen was het een groen kasteel,” schetste de burgemeester 

de toestand waarin het Landgoed verkeerde. “Niet alleen de bomen maar ook de gebouwen, 

de ramen, de tegels, het water. Alles was groen. Er is ontzettend hard gewerkt om het de eer 

en de glorie terug te geven zoals het vroeger was. Toen ik aantrad als burgemeester kreeg 

ik te horen van het bestuur dat het uiteindelijk de bedoeling was dat de Stichting zichzelf 

zou kunnen bedruipen. En ik moet zeggen dat onze bijdrage minimaal is. Jullie doen het 

voor het overgrote deel zelf met de vele vrijwilligers die dit prachtige Landgoed bijhouden. 

Dat is een geweldige prestatie.” De burgemeester zei trots te zijn op wat er neergezet en 

bereikt is de afgelopen 10 jaar, met ook nog het overwinnen van tegenslagen zoals de 

Coronapandemie. Toen ze zes jaar geleden aantrad vroeg haar voorganger Wim Luijendijk 

dat ze Het Witte Kasteel belangrijk moest vinden want deze mooie parel mag niet verloren 

gaan, zo drukte hij haar op het hart. “Ik heb hem dat beloofd en ik ben van Het Witte Kasteel 

gaan houden. Ik hoop dat we het aan toekomstige generaties kunnen overdragen want het 

moet behouden blijven. En dat moeten we met z’n allen doen.” Zij bedankte iedereen voor  
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de inzet en riep ook op om zich aan te melden als vrijwilliger. “U bent méér dan welkom.” 

Voorzitter Dorette van de vrijwilligers overhandigde de burgemeester een kistje met 

allemaal producten uit de eigen tuin. 
 

Feestelijke afsluiting 

Bij het vervolg van de feestelijke middag was iedereen welkom. Die werd voortgezet op de 

weide bij het theehuis waar Sophia’s Vereeniging een licht concert verzorgde met op het 

programma herkenbare filmmelodieën. Onder de klanken van Sophia waagde het zonnetje 

soms even achter de wolken uit te komen. Op de binnenplaats kon daarna nog gezellig 

bijgepraat worden met een hapje en een drankje met muzikale omlijsting van de geweldige 

Spectacle Jazzband met zanger en trompettist Theo Sterk. Het bestuur van Stichting Het 

Witte Kasteel kan terugzien op een mooie jubileumviering. 
 

Uit: De Duinkoerier 
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We gaan weer iets moois doen! 

Als eerste blaasorkest brengen we 

Symphonic Cinema 
Muziek van Stravinsky en Rachmaninov  

met de prachtige filmbeelden van 

 Lucas van Woerkum.  

En daar kun je bij zijn! 
 

Kaarten via Schouwburg Concertzaal 

Tilburg. 

Met de code SOP krijg je € 2,50 korting. 
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`Vrienden van Sophia´ 
 
 

* Boons Agenturen 

* Van Besouw Beheer 

* Koala vogel- en dierengroothandel 

* ‘Le Monde’ wereldse broodjes 

* Rabobank 

* Roelofs Safety 

* Rijschool Knook 

* So Nice  

* Scholt Energy 

* Stichting De Leeuw 

* VDT Advocaten en Mediators 

* Verlouw-Bouw 

* Van Venrooij 
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Fons van Iersel (1950-2023) 
Muziek liefhebber die steeds weer iets     nieuws  begon   
 

Met ondernemerslust en passie bereikte Fons van Iersel veel. Voor de 
oprichter van poppodia Noorderligt en 013 was muziek de ultieme manier  

om mensen met elkaar in contact te brengen. 

tekst Bert van der Kruk 
 

 Dat de afscheidsbijeenkomst van Fons van Iersel in 013 Poppodium in 
Tilburg zou plaatsheb ben, was helemaal geen vraag. Eind vorige eeuw 
stand hij aan de wieg van dit popmuziekcentrum, dat sinds een grondige 
verbouwing in 2015 het grootste van Nederland is. Bovendien hield hij 
niet van sobere afscheidszaaltjes waar koffie en cake geserveerd wordt. 
"Voor mij 013 en een feest", had hij vorig jaar nog ge- roepen na het 
bijwonen van een gangbare afscheidsceremonie. 
 

Na afloop van de bijeenkomst, bezocht door pakweg zevenhonderd mensen, trok een bont gezelschap 
van muzikanten voor de lijkwagen uit door het centrum van de Bra- bantse stad. Er waren mensen bij 
die ooit speelden in de 'anarchistische' folkband de Veulpoepers en strijdor- kest Fanfare van 
eeuwigdurende bij- stand, en ta! van andere muzikale vrienden. Zespeelden de blues.Ter hoogte van 
zijn stamcafe Weemoed wachtte de barman met een dien- blad met daarop een Leffe blond. Het 
Belgische biertje is er inmiddels een 'Fonske' gedoopt. 
 
Rijke roomse leven 
Fons van Iersel voelde zich volledig thuis in de wereld van de muziek, waarin hij vanaf zijn achttiende  
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Actief was, vooral als initiator, organisator en financiële man. Samen met anderen kreeg hij veel voor 
elkaar, om te beginnen in jongeren-centrum Lieve Heme!en bij popfestival Bikse Fiste in Hilvarenbeek, 
later bij concertpodia Noorderligt en 013 in Tilburg. Hij genoot vooral van de reacties van het publiek, zei 
hij vorig jaar in het BrabantsDagblad. "Het liefst stond ik met mijn rug naar het podium, altijd op dezelfde 
plek. Dan keek ik blij naar de mensen in de zaal. Dat hebben we mooi voor elkaar, dacht ik dan." 
 

De liefde voor muziek en feest had Fons van zijn vader. Piet van Iersel werkte om zijn grote gezin te kunnen 
onderhouden in schoenfabriek Neerlandia in Loon op Zand, maar veel liever maakte hij muziek. Hij 
speelde klarinet bij de bekende harmonie Koninklijke Sophia's Vereeniging, gaf muziekles, dirigeerde 
enkele harmonieën in de omgeving en componeerde op zondagmiddag ook zelf weleens wat. De 
zondag sloot hij af met een biertje in het café. 

Fons' moeder Marie daarentegen was een introverte vrouw die het rooms-katholieke geloof een warm 
hart toedroeg. Ze zag haar elf kinderen graag in die geloofstraditie opgroeien. Aanvankelijk lukte dat nag 
we!. Begin jaren vijftig was er nog de dagelijkse gang naar de kerk, maar met de afbrokkeling van het 
rijke roomse !even werd dat steeds lastiger vol te houden. Terwijl zijn oudere broers en zussen stiekem 
weleens verstek lieten gaan, was Fons - de zesde op rij- degene die op een gegeven moment gewoon 
hardop te gen zijn moeder zei: "Ik doe er niet meer aan mee." 
 
Rebels 
Fons was een beetje een buitenstaander in het grote gezin. Anderhalf jaar oud kreeg hij een ernstige 
ziekte aan zijn darmen, waardoor hij ongeveer een halfjaar in het ziekenhuis in Tilburg moest verblijven. 
Een keer per week mochten een paar gezinsleden hem bezoeken. Vanachter glas konden zij naar hem 
zwaaien, dat was het dan. Toen Fons uiteindelijk thuis kwam, keerde hij terug in een gezin dat hij niet 
kende. 
Hij had al vroeg iets rebels over zich en zocht de grenzen op, niet alleen in het gezin. In Loon op Zand 
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was de freule op het kasteel een grootheid, maar kennelijk niet voor iedereen. Op een gegeven moment 
beklaagde ze zich bij vader Van Iersel over de grote mond die Fons tegen haar had opgezet. 
Fons keek niet op tegen anderen, hij vond iedereen gelijk. Hij liet zijn haar groeien en werd een van de 
eerste hippies in het dorp met andere pubers regelde hij een ruimte in het plaatselijke café waar ze hun 
eigen gang konden gaan. Het Maagdenhuis noemden ze het. 
Schoolging hem goed af, al bleef hij in de eerste klas van de middelbare school we! zitten. Zijn moeder, 
die al haar kinderen stimuleerde om goed te leren, kon zich er danig over opwinden. Ook later zou ze 
haar zoon niet kunnen volgen. Had hij nota bene als eerste in het gezin de HBS afgerond en liet hij al na 
een paar maanden een mooie kans liggen om bij Philips in Eindhoven een opleiding tot 
computerprogrammeur te volgen. Dat Fons liever fietsenmaker in Hilvarenbeek werd, wilde er bij haar 
niet in. 
Zijn verhuizing naar Hilvarenbeek volgde op een roerige periode in het gezin. In 1968 was geheel on- 
verwacht Fons' vader overleden, 56 jaar oud. Zijn moeder bleef achter met nog acht thuiswonende 
kinderen. Tijd om te rouwen was er niet,praten over emoties gebeurde niet. Fons was als zeventienjarige 
de oudste zoon in huis en botste nog vaker met zijn moeder. In Hilvarenbeek kon hij een nieuwe start 
maken. Samen met zijn vriendin Rina Tooten, met wie hij in 1972 trouwde, trok hij in bij haar ouders, die 
een fietsenzaak runden. Fons ging er aan de slag en nam na het overlijden van zijn schoonvader de zaak 
over. Hij vond het fijn om eigen baas te zijn en het ondernemerschap paste hem goed, maar zijn hart 
lag niet bij het werk. Liever bewoog hij zich in de roerige muzikale wereld van Hilvarenbeek. 
Als 'een zootje ongeregeld' waren daar begin jaren zeventig de Veulpoepers begonnen. Vanuit deze band 
ontstonden op termijn allerlei andere culturele initiatieven, behalve het eerder genoemde jongeren- 
centrum, festival en strijdorkest in een latere fase ook bijvoorbeeld kindertheater Pielekepoep en 
drukkerij OKZ (Overmorgenklaarzeker?). 
Fons van Iersel was de ‘Financiële man' van het geheel en had als zodanig grote invloed. 
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Zoete inval 
Het huis van Fons en Rina fungeerde als zoete inval. Als het laat werd in jongerencentrum Lieve Heme! 
bleven de vrijwilligers vaak bij het stel slapen. Er was altijd ruimte, er ont stonden voortdurend muzikale 
plannetjes. Muziek was voor Fons de ideale kunstvorm om mensen met elkaar te verbinden. Zelf had hij 
in de jeugdharmonie van Loon op Zand een tijdje klarinet gespeeld, maar al snel ontdekt dat daar zijn 
talent niet lag. Hij wilde mensen met elkaar in contact brengen via de muziek. 
Dat idee lag ook ten grondslag aan een groter plan, dat hij samen met enkele anderen bedacht: de opzet 
van een groot concertpodium in Tilburg. Daar stand een oude bioscoop, die wellicht kansen bood als 
concertzaal. Maar waar geld vandaan halen? De Zusters van Liefde in Veghel ondersteunden in die tijd - 
we hebben het over begin jaren tachtig- nieuwe cultureel-maatschappelijke initiatieven. 
Zij  geloofden in het plan dat Fons van Iersel en Piet Danker aan hen presenteerden en gaven een gewaag- 
de garantstelling voor een lening van 180.000 gulden. Het was het begin van Noorderligt, dat tussen 1984 
en 1998 een roemruchte reputatie genoot als poppodium. De Dijk trader maar liefst twintig keer op, met 
verder Golden Earring en Herman Brood in de top drie (respectievelijk vijftien en twaalf optredens). Fons 
had samen met enkele anderen de leiding, maar het was niet toevallig dat juist hij in 1997 door 
brancheveeniging VNPF werd onderscheiden met een IJzeren Podiumdier. Hij had een vooruitziende 
blik, was gedreven en overtuigd van de kant die het op moest. Voor de oud-medewerkers en vrijwilligers 
van Noorderligt, die elkaar nog steeds jaarlijks treffen, was Fons "onze kapitein". 
 
Nieuwe liefde 
Met zijn huwelijk ging het in die tijd minder goed. Eind jaren negentig gingen Fons en Rina uit elkaar. Ze 
hadden een zoon gekregen, Jeroen. Rond zijn twintigste emigreerde Jeroen naar Kameroen, waar zijn 
vrouw vandaan komt. Fons zag zijn zoon daardoor niet vaak, net zo min als zijn drie kleinkinderen. Dat 
vond hij jammer en ingewikkeld, maar over dergelijke dingen hoorde je hem niet vaak. Als het op 
emoties aankwam, kon hij zeggen: "Ik ben geen prater, ik ben een doener." Onderwerpen als ouderdom, 
ziekte en dood ging hij het liefst uit de weg. 
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In Monie Emmerik vond hij een nieuwe liefde en - samen met haar kinderen en later kleinkinderen – 
een nieuwe thuishaven. Ze ontmoetten elkaar rond het moment dat Fons in het ziekenhuis lag na een 
aanrijding op de fiets. Maandenlang moest hij revalideren. Hij hield er een pin in zijn been aan over, 
waardoor hij ietsje trok met zijn been. Als je er iets van zei, kon hij laconiek zeggen: "Ik was toch niet van 
plan nog een marathon te gaan lopen." Sport was niks voor hem, al was hij altijd in beweging. Stilzitten 
kon hij niet. Familiebezoek was niet zijn sterkste kant, maar als een broer of zus belde voor een klus of 
verhuizing, stand Fons meteen klaar. Altijd behulpzaam, voor iedereen. 
 
013 
Een klus van geheel andere orde was de samensmelting van Noorderligt met twee kleinere partners tot 
013. Het oude poppodium barstte uit zijn voegen en alleen de overgang naar een nieuw multifunctioneel 
gebouw in het stadscentrum was volgens Fons de oplossing. Zo werd 013 de eerste zaal in Nederland 
die nieuw gebouwd werd voor popmuziek. Fons was er trots op: alles gebeurde altijd in de Randstad, 
dit keer kwam de vernieuwing van onder de grote rivieren. Hij deelde later zijn ervaring en expertise 
ruimhartig met collega's in het land die het Tilburgse voorbeeld volgden. 

Forever young 
Na een aantal jaren 013 begon Fons voor zichzelf als adviseur in de popwereld. Zo speelde hij onder meer 
een grote rol bij de oprichting van de Fontys Rockacademie, het Maastrichtse podium De Muziekgieterij 
en het bijbehorende festival Bruis. Zelfs in Bosnië was hij betrokken bij een muziekinitiatief om 
verschillende bevolkingsgroepen bij elkaar te brengen. De laatste tijd was hij samen met anderen druk 
bezig met de oprichting van het Pophuis in Tilburg, een netwerk voor talentontwikkeling van jonge 
muzikanten. Altijd weer wilde hij wat nieuws beginnen. Ondertussen bleef hij gewoon concerten en 
festivals bezoeken. Forever young noemde een van zijn vrienden hem. 
Maar op een zekere dag was dat allemaal plotsklaps voorbij. Het was de dag waarop Fons ging klussen bij 
een vriend. Terwijl hij op het schuine dak vaneen schuurtje zat, zo'n drie meter boven de grond, gebeurde  
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er iets waardoor hij viel. In zijn val riep hij nog de naam van zijn vriend,  
daarna was het stil. Hij kwam ongelukkig terecht op een betonnen   
plaat en was meteen hersendood. 
Nog twee dagen werd Fons kunstmatig in leven gehouden om een van 
zijn nieren te redden voor donatie. 
 
Fons van Iersel werd geboren op 30 oktober 1950 in Loon op Zand. Hij 

overleed op 27 augustus 2023 in Tilburg 

 
Uit: Dagblad Trouw 
 
*************************************************************************************** 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zondag  5  november  14.30 uur 

Sophia 

Symfonic Cinema 

Concertzaal Tilburg 
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Wij feliciteren...........  
 

Harmonieorkest    13 okt. Martin Werkman, bastrombone 
     14 okt.   Peter van Esch, trompet / bestuur 
     16 okt.   Johan Sies, slagwerk 
     17 okt.   Elly Broekhof-van Loon, niet-musicerend lid 
     21 okt.   Kristel Kalkers, klarinet 
     23 okt.   Jos Schroevers, dirigent 
     30 okt.   Caspar de Bonth, Raad van Advies    
     31 okt.   Marty IJpelaar, niet-musicerend lid 
 

         4  nov.  Tini v.d. Nieuwenhuizen, erelid /  tenorsaxofoon 
     5  nov.  Rob Rutjes, hoorn 
   10  nov.  Ad v.d. Nieuwenhuizen, erelid 
   13  nov.  Harm Wijkhuijs, hoorn 
   14  nov.  Christiane Hoekstra, althobo / orkestmanager 
   25  nov.  Ed Sterk, klarinet 
   28 nov.  Iris v.d. Made, niet-musicerend lid 
   30  nov.  Cis Damen, erelid 
 

SOL:         1 okt. Ton van Helvert, tenorsaxofoon  
     22 okt. Ellen van Beers 
    31 okt. Valérie de Bonth, klarinet 
 

     12 nov. Esther Nieuwenhuisen, klarinet 
 
 

https://previews.123rf.com/images/abstract412/abstract4121506/abstract412150600042/41638825-kleurrijke-muzikale-noot-achtergrond.jpg
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                AGENDA 
zondag 29 oktober  harmonieorkest Concert met harmonie Schouwburg   10.30 uur 
   Oranje uit Wouw  Roosendaal 
 

zaterdag 4 november SOL  Concert met MVC  De Wetering   19.30 uur 
  Udenhout   
 

zondag 5 november:  harmonieorkest SymphonicCinema Concertzaal  14.30 uur 
 

maandag 13 november: harmonieorkest  Workshop studenten conservatorium Amsterdam  
 

maandag 18 december: harmonieorkest+SOL Uitzwaaiconcert  De Wetering  OPTIE 
 

zondag 24 maart:  harmonieorkest  Concert met Sainte Cecile Eijsden  middag 

Maandag 25 maart harmonieorkest Workshop studenten Conservatorium Den Haag 

zaterdag 13 april:  harmonieorkest  Concert    

zaterdagavond 1 juni:  harmonieorkest  Concert    

 

Het volgende Klankbord verschijnt maandag  13  november 

Kopij binnen uiterlijk dinsdag  7  november  



 
 

 
                 Megacitè Amiens                       Koninklijke Sophia’s Vereeniging  o.l.v.  Jos Schroevers                       6 mei 2023 


